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Plats och tid Samlingssalen på Högåsen, Gemlavägen 1, Alvesta. 
Måndagen den 4 mars 2024, klockan 13:15 – 15:10 

Paragrafer §§ 1-8  

Ledamöter Lars-Olof Petersson (S), omsorgsnämnden, ordförande 
Josefine Ljungqvist (KD), omsorgsnämnden 
Jessica Johansson (KD), kommunstyrelsen 
Erik Olofsson (S), kultur- och fritidsnämnden 
Thomas Hedevik, Alvesta PRO 
Lenah Thuresson, Vislanda PRO 
Gunnel Nordahl, Moheda PRO 
Jan-Olof Ekman, SPF Seniorerna Västra Torsås 
Christer Bravell, SPF Seniorerna Moheda 
Britta Aronsson, SPF Seniorerna Alvesta 
Inger Johansson, SKPF 

Närvarande ersättare Monica Pihl (C), omsorgsnämnden 
Helén Gustavsson (M), omsorgsnämnden 
Elisabeth Berggreen, Alvesta PRO 
Kjell Bengtsson, SPF Seniorerna Moheda 
Gudrun Samuelsson, SPF Seniorerna Alvesta 
 

 

Övriga närvarande Emma Konnéus, demenssjuksköterska 
Karin Bengtsson, arbetsterapeut 
Malin Larsson Roos, medicinskt ansvarig för rehabilitering 
Peggy Hall, sekreterare (deltar digitalt) 

Utses att justera Lenah Turesson, Vislanda PRO 
 
 
Protokollet signeras digitalt, underskrifter saknas därför här nedan. 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 
  

 Peggy Hall  

 Ordförande 
  

 Lars-Olof Petersson (S)  

 Justerare 
  

 Lenah Turesson, Vislanda PRO  
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§ 1 Val av justerare 

Lenah Turesson, Vislanda PRO, utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 2 Föregående protokoll 

Det fanns inget särskilt att lyfta med anledning av föregående protokoll. 

 

§ 3 Information om demensteam och fallförebyggande hembesök 

Emma Konnéus, demenssjuksköterska, Karin Bengtsson, arbetsterapeut och Malin 
Larsson Roos, medicinskt ansvarig för rehabilitering (MAR) informerade om projekt 
med demensteam och fallförebyggande hembesök. 

År 2019 var det 150 000 personer i Sverige som hade en demenssjukdom. Till år 
2050 bedöms antalet personer med demenssjukdom i Sverige öka till 253 000. I 
hela världen fanns det år 2019 55 miljoner människor med en demenssjukdom och 
var tredje sekund är det någon person i världen som får en demensdiagnos. 
Demens är en folksjukdom och det är ofta så att anhöriga får dra ett stort lass. 

Det finns inga specifika siffror för Alvesta kommun gällande antalet personer med 
en demenssjukdom men enligt uppgift ligger kommunen som man ska sett till det 
generella snittet. 

Den totala samhällskostnaden för demenssjukdomar bedöms uppgå till 81,6 
miljarder kronor. Av denna kostnad bedöms 12,5 miljarder kronor avse den 
informella vård som anhöriga står för. 

Kognitiva sjukdomar är det begrepp som har börjat användas istället för 
demenssjukdomar eftersom det omfattar väldigt många olika diagnoser.  

September 2022 startades ett projekt gällande demensteam upp inom 
omsorgsförvaltningen. Teamet består av kommunens demenssjuksköterska och en 
arbetsterapeut som vardera lägger 10 procent av sin arbetstid i projektet.  

Syfte och mål med projektet: 

• Skapa en meningsfull vardag för personer med en kognitiv sjukdom, ge en 
möjlighet att fortsätta leva sitt liv. 

• Klara vardagliga aktiviteter så länge som möjligt/Meningsfull vardag 

• Främja att bo kvar hemma länge  

• Livskvalitet hela livet 

Målgruppen är personer som nyligen fått veta att de har en kognitiv sjukdom. 
Tanken är så tidiga insatser som möjligt för att kunna arbeta förebyggande. 

Projektet genomförs bland annat genom samarbete kring målgruppen med 
äldremottagningarna på vårdcentralerna samt med äldrepsykiatrin. Karin och Emma 
gör hembesök hos den enskilde, de går dit förutsättningslöst och får en bild av 
personens situation. Under hembesöket görs bland annat en miljöbedömning vilket 



 

Kommunala pensionärsrådet  

Protokoll 
Sida 

3(6) 

Sammanträdesdatum 

2024-03-04 
 

 

  

 

 

Justerares signaturer 

 

 

ger mycket underlag kring hur personen faktiskt klarar sin vardag. Det görs också en 
bedömning om det finns risker i hemmiljön, exempelvis mattkanter och annat som 
utgör risk för fall. De kan också ge personen tips kring insatser som går att ansöka 
om genom kommunen. 

Demensteamet har under år 2023 utfört 353 unika insatser. Det har även startats 
upp en promenadgrupp som träffas en gång i veckan för att bland annat träna 
balans och styrka. Teamet arbetar även mycket med att bryta isoleringen för 
personer med kognitiv svikt. Det finns bland annat planer på att starta en 
matlagningsgrupp eftersom bra och näringsrik mat är en viktig del. 

Projektet omfattar hela kommunen. I projektet ingår även de medel kommunen fått 
till hälsofrämjande samtal.  

Karin och Emma vill uppmana alla att göra en levnadsberättelse i tid för att kunna 
ha som underlag vid sviktande hälsa. Det finns en digital levnadsberättelse som 
används i några kommuner, där kan både den enskilde och anhöriga skriva i samma 
berättelse (Minmemoria heter den, det är en tjänst som de kommunerna tecknat 
avtal för). 

Karin och Emma undrar om vad pensionärsrådet tycker är viktigt att tänka på 
framåt i arbetet med demensteamet? Pensionärsorganisationerna är en bra grupp 
att samarbeta med, kan också undvika dubbelarbete gällande aktiviteter då. 

Frågan ställs hur personerna tar sig till aktiviteterna som ordnas? Det ser olika ut, 
en del går själva dit medan några blir hämtade. Det finns också möjlighet att åka 
färdtjänst. 

För att komma i kontakt med demensteamet kan man gå via kommunens 
Kontaktcenter som slussar vidare till dem, telefon 0472-150 00. 

 

§ 4 Intresse för användartest ny hemsida 

Det är en ny hemsida för Alvesta kommun från och med tisdagen den 5 mars. Det 
ska göras tester kring användarvänlighet och hur lätt det är att hitta informationen 
på den nya sidan, vilket är tänkt att göras utifrån olika målgrupper. Det efterfrågas 
om det skulle finnas intresse från pensionärsrådet att delta. Formerna för hur och 
när det ska ske är dock inte bestämt än och mer information kommer senare.  

 

§ 5 Information från nämnderna (stående punkt) 

Information från kultur- och fritidsnämnden 

Erik Olofsson (S) informerade om att Alvesta PRO är enda pensionärsorganisation 
som sökt bidrag till projekt. Erik vill uppmana de andra föreningarna att också söka 
om de har något projekt. 

Smålands museum ska renovera läktaren på Virdavallen eftersom den är K-märkt. 
Eventuellt får kultur- och fritidsnämnden stå för kostnaden för 
tillgänglighetsanpassning. 

Omklädningsrummen på Virdavallen är snart klara. 
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Ett spår i Hanaslöv ska asfalteras framåt våren för att möjliggöra rullskidsåkning. 

Kommunstyrelsen 

Jessica Johansson (KD) informerade om att Alvesta handel har en familjedag den 25 
maj och att det då finns möjlighet för pensionärsorganisationerna att vara med och 
visa upp sina föreningar. 

Omsorgsnämnden 

Lars-Olof Petersson (S) informerade om att kommunfullmäktige har beslutat om 
nya avgifter för omsorgsnämnden. Förslaget på de nya avgifterna har tidigare tagits 
upp i pensionärsrådet. Det har kommit synpunkter på att det blivit dyrt att äta på 
de särskilda boendena. Omsorgsnämnden har därför beslutat om ett något lägre 
pris för pensionärer som kommer och äter på de särskilda boendena.  

Omsorgsnämnden har också fattat beslut om revideringar i sin vägledning enligt 
socialtjänstlagen. Vägledningen ligger till grund för den nivå på bistånd som beviljas.  

Beslut är också fattat av omsorgsnämnden om att sänka åldern för inflyttning till 
nämndens trygghetsboenden. Tidigare har lägsta ålder för inflyttning varit 75 år 
men den sänks nu till 70 år. 

Saneringen av tomten där trygghetsboendet Tingsbacken ska byggas har blivit 
något dyrare än beräknat. Planen är fortsatt att det ska vara inflyttning år 2026. 

I Moheda finns en tomt bredvid Furuliden där Allbohus planerar att bygga 
trygghetsboende. Det har dock visat sig att det blir väldigt liten byggrätt på den 
aktuella tomten så som detaljplanen ser ut i nuläget. Viljeinriktningen är fortsatt att 
ha trygghetsboendet där. 

 

§ 6 Information från pensionärsorganisationerna (stående punkt) 

PRO Alvesta – Rullar på, många aktiviteter och många deltagare. Har blivit 
involverade i ett projekt, Kaffe och vänner, tillsammans med Folkets hus och ABF, 
som finansieras av medel från allmänna arvsfonden. Syftar till att hitta de personer 
som lider av ofrivillig ensamhet samt att hitta aktiviteter som engagerar. 

Alvesta SPF – Studiebesök och andra aktiviteter. Ska ha en trafikdag och bland 
annat få information kring bygget av trafikplatsen i Hjortsberga. 

Västra Torsås SPF - Är full fart med aktiviteter, resor, trivselmöten.  

Vislanda PRO – Det ser ut ungefär som för de övriga organisationerna, möten och 
aktiviteter. 

SPF Moheda – Mycket aktiviteter, bland annat boule tillsammans med PRO. Ska åka 
till restaurangskolan i Växjö i två omgångar. Har en endagresa till Blekinge i vår och 
en längre resa till Norge i augusti. 

SKPF – Aktiviteter, föreläsningar, resor med mera. Har framfört ett önskemål om 
lägre ålder för rabatterat pris på bussresa till Växjö. Har även synpunkter på 
snöskottningen i kommunen. 

Moheda PRO – Aktiviteter, tävlingar, resor med mera. 
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§ 7 Frågeställningar från pensionärsorganisationerna inför dagens möte 

Pensionärsföreningarna har efter sitt förmöte inkommit med ett antal 
frågeställningar som de önskar ska behandlas under årets möten i pensionärsrådet. 
Några av frågorna tas upp på dagens möte. 

Lokalbussen i Alvesta 

Hur används den? Varför går den inte till Hamrarna? Den ska väl serva dem som bor 
i ytterområdena? 

Ordförande informerade om att Länstrafiken ska göra en utvärdering av hur 
lokalbussen används. Om man har synpunkter på bussen så skicka gärna in dem, det 
går bra att ringa till kontaktcenter 0472-150 00 och höra efter hur man går tillväga 
för att lämna synpunkter. 

Syn- och hörselinstruktör 

Frågan om syn- och hörselinstruktör har dryftats tidigare. Det handlar framför allt 
om dem som behöver hjälpmedel men inte är inne i hemtjänst eller särskilt boende. 
De har inte behov av bistånd men ser eller hör sämre. 

Ordförande informerade om att den kategorin personer faller under regionens 
ansvar. För att det ska vara kommunens ansvar så krävs ett biståndsbeslut och ett 
behov av hjälp med exempelvis syn- eller hörhjälpmedel. 

Helén Gustavsson, som är ordförande i SRF Värend, har skickat ut ett erbjudande till 
kommunen om att komma ut och berätta om synnedsättning. Det finns möjlighet 
för SRF att även komma ut till pensionärsföreningarna om det efterfrågas. Även HRF 
Alvesta, där Monica Pihl är ordförande, har möjlighet till detta. Eventuellt kan 
föreningarna komma tillsammans vid ett tillfälle. 

Ekonomisk situation för kommunen 

Hur ser den ekonomiska situationen ut, inte bara omsorgsförvaltningen utan för 
kommunen i sin helhet. Besparingar som känns nödvändiga och vilka konsekvenser 
får de? 

Ordförande informerade om att omsorgsnämnden har ett resultat på minus 6 
miljoner kronor för år 2023 trots ett tillskott i budgeten med 6,8 miljoner kronor. 
Detta beror bland annat på att verksamheten ökar i omfattning och att behoven av 
insatser är mer omfattande än tidigare. 2024 kommer att bli ett tufft år och även år 
2025. Det är inte aktuellt att lägga några varsel utan förvaltningen arbetar med att 
se hur man kan arbeta effektivare istället. 

Frågan ställs om ekonomin har något att göra med det försämrade resultatet på 
hemtjänstindex? Ordförande svarar att det är osäkert om ekonomin är den faktor 
som gör att Alvesta sjunkit i nöjdheten i indexet. 

Kommunen i sin helhet gör ett plus för år 2023 på 60 miljoner kronor. 

Ersättning till representanter i pensionärsrådet 

Det finns kommuner som ersätter pensionärerna på samma sätt som de politiska 
representanterna. Har detta diskuterats i Alvesta? 
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Ordförande svarar att frågan har diskuterats men att det inte har fattats något 
sådant beslut. 

Frågor kopplade till regionens verksamhet 

Någon representant från regionen skulle inbjudas för att svara på frågor som inte 
handlar om kommunens ansvar, såsom vårdcentralfrågor, som dyker upp i vårt 
forum men inte är kommunalt ansvar. 

Ordförande informerade om att oppositionsråd i regionen, Henrietta Serrate (S), var 
med på ett möte i pensionärsrådet under föregående år och pratade om regionala 
frågor. 

Hemtjänstindex och parkeringssituationen 

Frågorna om hemtjänstindex och parkeringssituationen i centrum tas upp vid 
senare tillfälle. 

 

§ 8 Övriga frågor 

Det tas upp att det är för små vägar på vissa ställen för bokbussen (kulturbussen) 
att kunna ta sig fram. Istället kör de med en bil för att kunna ta sig fram på vissa 
sträckor. Det gör att bussen kommer mer sällan än tidigare – har det märkts någon 
minskning i användningen av bokbussen. 

Erik Olofsson (S), kultur- och fritidsnämnden, informerar om att det finns 
samlingspunkter där bussen stannar eftersom den inte kan köra överallt. Han tar 
med sig frågan om det märkts av någon minskning i användandet och återkommer 
på nästa möte med svar. 


